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List salezijanskih misija 

 
 
Dragi salezijanci i prijatelji 
salezijanskih misija, prije nekoliko 
tjedana dobio sam jedan vrlo 
vrijedan dar. Sestra Rosa, 
salezijanka koja ima 82 godine, 
naslikala je – nakon duhovnih vježbi 
– čitav Marijin hod vjere. Na papiru  
dugačkom 4 metra naslikala je, u 
obliku stripa, Marijin hod vjere od 
prvog njenog DA do silaska Duha 
Svetoga na nju i na apostole. To 
djelo nam doziva u svijest temelje 
našeg kršćanskog života: hod vjere 
se ne može zaustaviti!  
Na desnoj strani triptiha iz 
Aperecida, kojeg je Benedikt XVI. 
poklonio 2007. Crkvi u Latinskoj 
Americi, nalaze se tri biblijska 
prikaza koji opisuje stav slušanja, 
te na lijevoj strani tri prikaza 
navještaja Riječi Božje. 
Dinamičnost žive vjere je 
jednostavan: slušati Isusa (Dođite k 
meni!) te dopustiti da nas Isus učini 
svojim apostolima (Idite i 
navješćujte)! Za vrijeme 
ovogodišnjeg adventa neka naše 
srce bude još više otvoreno Isusu 
Kristu! Susrećemo ga u Riječi i 
Euharistiji, ali i u našim mladima, 
posebice onima koji nisu kršćani. 
Zahvaljujući mladima – koji očekuju 
svjedočanstvo našeg života i riječ 
vjere – možemo svakim danom sve 
više živjeti Isusovo misionarsko 
poslanje! 

 
D. Václav Klement, SDB 

Povjerenik za misije 

 

  

OOžžiivvjjeettii  iisskkuussttvvoo  ssaalleezziijjaannsskkiihh  ““ddrruužžbbiiccaa”” 

ii  mmiissiijjsskkiihh  sskkuuppiinnaa  
 

 

Vrhovni poglavar don Pascual Chavez, u prethodnom broju 
salezijanskog vjesnika (studeni 2012.) nam govori: ”Don Bosco je 
gotovo instinktivno, uočio važnost društvene dimenzije u odgoju 
adolescenata, a ponajviše kada se ona odnosi na skupinu 
prijatelja i vršnjaka.  
Današnji mladi trebaju prijatelje, kao što im je potreban zrak za 
disanje. No, ponekad društvo mladih, različita prijateljstva, 
mogu jako loše utjecati čak i na najuzornijeg i najkreposnijeg 
mladića. Zato Don Bosco pronalazi u svojem odgoju za mlade 
jedno “mjesto” susreta s prijateljima koji pozitivno utječu jedni 
na druge te drugačije gledaju na sebe i na društvo u kojem se 
nalaze.  
Upravo zato Vrhovni poglavar naglašava da “društvene i 
prijateljske veze” predstavljaju temeljni čimbenik u odgoju. 
Osoba je zadovoljna kada se osjeća prihvaćenom, podržanom, 
kada se s njom postupa ljubazno… Iz ovih spoznaja proizlaze 
različite “družbice”, kao jedinstveno i plodonosno iskustvo 
mladenačkih pokreta. Danas je ovo duhovno nasljeđe prešlo na 
Pokret Salezijanske Mladeži, skupine odgojnog karaktera te 
ponuđenog svim mladima kako bi postali protagonisti vlastitog 
kršćanskog i ljudskog rasta, sa željom da pozitivno utječu na 
vlastiti ambijent i na društvo u kojem se nalaze te da aktivno 
budu uključeni u život mjesne Crkve. U tom smislu misijske 
skupine u svakom salezijanskom ambijentu potiču buđenje 
misionarske svijesti u mladima i u cijeloj odgojno-pastoralnoj 
zajednici. Na taj se način produbljuje vjera i budi zalaganje za 
širenjem vlastite vjere u Krista, svjedočanstvo života i kršćanska 
solidarnost. Dakle, misijska skupina oživljuje entuzijazam za 
vjeru i oduševljava za salezijansku karizmu. Takav tip skupine 
pomaže “nadvladati umor u vjerskom životu i vratiti radost što 
smo kršćani, da budemo ispunjeni nutarnjom radošću što 
poznajemo Krista i pripadamo njegovoj Crkvi” (Benedikt XVI.). 
To će u svoje vrijeme uroditi plodom i rađat će nova zvanja.

 

 
 
 
 

 

           NNeekkaa  KKrriisstt  bbuuddee  ssrreeddiiššttee  nnaaššiihh  bboožžiiććnniihh  bbllaaggddaannaa!! 
SSrreettnnaa  nnoovvaa  22001133..  ggooddiinnaa!! 



 
 

 
 

 
 

 
 

 
 

 
 

GGoossppooddiinn  bbllaaggoosslliivvlljjaa  oonnooggaa  kkoojjii  

vveelliikkoodduuššnnoo  ddaarriivvaa 
 
 

 U mojim mladenačkim danima, sudjelujući na raznim susretima mladih, često sam puta slušao 
iskustva misionara koji su nam govorili o svojim pustolovinama i poteškoćama. To je u meni probudilo 
želju da postanem svećenik i da radim u misijskim zemljama među mnogim mladima. Vjerujem da sam 
tada po prvi put ozbiljno počeo razmišljati o Božjem pozivu i da ga slijedim izbliza. S druge strane, 
promatrajući svjedočanstvo mnogih svećenika koji s potpunim predanjem žive svoj poziv i vidjeti 
njihova lica ispunjena radošću radi onoga što čine, bili su za mene dovoljni razlozi da odgovorim na Božji 
poziv. Nadalje, vidjevši probleme u svijetu, na poseban način one koji zahvaćaju mlade, postavio sam 
sebi jedno pitanje: ako je Isus Krist dao svoj život za mene, zašto i ja ne bih darovao svoj za dobro 
drugih, kao odgovor na tu veliku Ljubav? 
 Prilikom 150. obljetnice nastanka naše Salezijanske 
kongregacije Vrhovni Poglavar, don Pascual Chávez, zamolio je 
svaku Provinciju da pošalje po jednog salezijanca u misije. 
Predstavio sam provincijalu moju molbu iz novicijata da 
postanem misionar i podsjetio ga na tu moju želju; provincijal 
ju je prihvatio i odobrio.  

 Mnogi me pitaju: Meksiko ima potrebu za misionarima, 
zašto želiš biti misionar ad gentes? Malo pomalo otkrio sam 
odgovor: vjeru prije svega moramo živjeti bez granica i ako mi 
je Bog dao misionarski poziv, moram na nj. odgovoriti s 
velikodušnošću. Bog ne ostavlja praznim mjesto koje jedan 
misionar ostavlja da bi išao na neka druga mjesta. Bog 
blagoslivlja onoga koji velikodušno dariva. Majka Tereza iz Kalkute je govorila: “Moraš dati sve od svog 
siromaštva!” To je ono što je učinila moja provincija kad me je poslala u misije unatoč tome što Meksiko 
ima veliku potrebu za misionarima kako bi probudili vjeru u tolikim osobama, kako bi povratili nadu 
ljudima koji žive u strahu, nesigurnosti, siromaštvu kako duhovnom tako i materijalnom, i koji ima 
potrebu za misionarima koji su oduševljeni za Isusa Krista. Zaista vjerujem da preko našeg vlastitog 
svjedočenja života i živeći radosno ovaj Božji poziv, On će i u mnogim našim mladima probuditi poziv 
kako bi radili za sve potrebite u Meksiku i u svijetu.  
 Bog me je pozvao da radim u Peruu. Kao salezijanski misionar s neopisivom radošću živim moj poziv 
jer sam osjetio blizinu i prisutnost Boga koji me je pozvao da nastavim njegovu misiju u drugim 
zemljama, s drugim mladima. Znam da Bog ima mnogo planova za mene i ja sam mu spreman odgovoriti, 
s pomoću naše Majke Pomoćnice. 
Mladim salezijancima želim reći ovo: ako vas Bog poziva da budete misionari, ne oklijevajte odgovoriti 
mu i vidjet ćete da će vas On obilato blagosloviti. Isplati se darovati život na mjestima na kojima Bog 
želi našu prisutnost: budite velikodušni s Njime i vaša će radost biti potpuna! 
 

D. Alfonso  Abarca Patricio 

Meksikanac, misionar u Peruu 
 

 

Salezijanska misijska nakana 

  MMiissiijjaa  zzaa  LLaattiinnooaammeerriiččkkee  mmiiggrraannttee  uu  SSAADD--uu  
 

Da salezijanci američkog kontinenta postanu osjetljivi na pojavu migracije kako                                       
bi mogli pripremiti regionalni plan zato.  

Međunarodna migracija na cijelom američkom kontinentu jedan je od najvažnijih                                      
znakova našeg vremena. Posljednjih dvadeset godina dramatično je porasla. Staristike                                    
nam govore da se oko 50 milijuna latinoameričkih migranata nalazi u SAD-u, tvoreći                                        
tako 70% vjernika katočkih zajednica u toj zemlji. Zbog manjka svećenika svake godine oko 600.000 katolika – 
migranata napušta Crkvu. Na vizitaciji (13 provincija srednje Amerike, listopad 2011.) Vrhovni poglavar zatražio 
je od svih provincija ove Regije da posvjeste braći važnost tog fenomena i da u tom pogledu pripreme 
odgovarajući plan i projekt. 


